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§ 14 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
delegationsordning 2025  

Uppdatering av delegationsordningen 
EÅV 2024/583 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd stryker punkt 4.9 a i 

förslaget till delegationsordningen. 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens förslag i övrigt. 
3. Uppdateringarna gäller från och med den 25 april 2025. 
4. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd kan som huvudregel 
delegera beslutanderätt i ett visst ärende eller en viss grupp av 
ärenden till presidiet, sociala delegationen, en politiker i nämnden, 
en anställd i Stockholms stad eller en automatiserad 
beslutsfunktion. Syftet med att delegera beslutanderätt är att avlasta 
nämnden från rutinartade ärenden och möjliggöra en effektivare 
förvaltning. 
  
Nämnden beslutade den 12 december 2024 om en 
delegationsordning för 2025. Efter det har behov av uppdateringar 
tillkommit. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner de föreslagna uppdateringarna och att de gäller från och 
med den 25 april 2025. 
 

Yrkande 
Hassan Jama m.fl. (V), Kristina Öberg m.fl. (S), Peter Dannqvist 
(MP), Henrik Virro m.fl. (M), Peter Backlund (L), Stefan Holm (C) 
och Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar enligt 
följande: 
  

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd stryker punkt 4.9 a i 
förslaget till delegationsordningen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens förslag i övrigt. 

3. Uppdateringarna gäller från och med den 25 april 2025. 
4. Ärendet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer sitt eget m.fl. (V), Kristina 
Öbergs m.fl. (S), Peter Dannqvists (MP), Henrik Virros m.fl. 
(M), Peter Backlunds (L), Stefan Holms (C) och Emelie 
Wassermanns (SD) förslag mot förvaltningens förslag till beslut och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med nämndens gemensamma 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• EÅV 2024/583-4 Tjänsteutlåtande: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds delegationsordning 2025 

• EÅV 2024/583-4.1 Bilaga: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds delegationsordning 2025-04-25 
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§ 15 
Upphandling av lokalvårdstjänster  
EÅV 2025/135 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i 

uppdrag att genomföra en ny ramavtalsupphandling för 
lokalvårdstjänster till förvaltningens verksamhetslokaler. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att på nämndens vägnar fatta 
beslut i alla frågor avseende upphandlingen innefattande 
beslut om upphandlingsdokument, tilldelningsbeslut, 
undertecknande av ramavtal och andra erforderliga beslut 
under avtalstiden, inklusive eventuell förlängning. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören rätt att besluta att upphandlingen ska 
genomföras tillsammans med annan nämnd eller andra 
nämnder i Stockholms stad samt vidaredelegera 
beslutanderätten till förvaltningschef inom annan nämnd i 
Stockholms stad. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal för lokalvårdstjänster löper snart ut och ny 
upphandling behöver genomföras. Förvaltningen deltar i 
diskussioner med intilliggande stadsdelar om samarbete kring 
upphandling av lokalvård. Samtidigt ska förvaltningen undersöka 
om behov finns för städning i egen regi vid risk för välfärdsbrott. I 
upphandlingsdokument och avtalsvillkor föreslås möjlighet för 
förvaltningen att kunna säga upp delar av upphandlad städning för 
utförande i egen regi. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger förvaltningen i uppdrag att genomföra en upphandling av 
ramavtal för städtjänster för verksamhetslokaler. Förvaltningen 
föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att på nämndens vägnar fatta beslut i 
alla frågor avseende upphandlingen innefattande beslut om 
upphandlingsdokument, tilldelningsbeslut, undertecknade av 
ramavtal och andra erforderliga beslut i ärendet. Vidare föreslår 
förvaltningen att stadsdelsdirektören får rätt att besluta att 
upphandlingen genomförs tillsammans med annan nämnd eller 
andra nämnder i Stockholms stad samt att stadsdelsdirektören får 
vidaredelegera beslutanderätten till förvaltningschef inom annan 
nämnd i Stockholms stad. 
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Särskilt uttalande 
Henrik Virro m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna ser med oro på hur 
förvaltningen i upphandlingen av lokalvårdstjänster öppnar för att 
delar av verksamheten på sikt ska kunna tas över i egen regi utan 
att först genomföra den typ av grundlig konsekvens- och riskanalys 
som SKR och sunt förnuft kräver. 
  
Lokalvård är ett område där välfärdsbrott förekommer, men det är 
också ett område där staden redan har goda verktyg för att agera: 
tydliga avtal, krav vid upphandling, uppföljning och 
bakgrundskontroller. Istället för att lägga tid och resurser på att 
undersöka egenregilösningar bör vi fokusera på att stärka dessa 
uppföljningsmekanismer. Egen regi ska inte vara ett default-läge 
eller en politiskt betingad lösning, utan en sista utväg, när alla 
andra alternativ uttömts och först efter att en noggrann analys visar 
att det är den bästa lösningen för verksamheten, ekonomin och 
stockholmarna. 
  
Det är därför bekymmersamt att förvaltningen i 
upphandlingsunderlaget öppnar för möjlighet att ensidigt bryta 
delar av avtalen för att införa egen regi utan att specificera när, 
hur och varför detta skulle ske. En sådan otydlig och potentiellt 
ryckig hantering av viktiga samhällsfunktioner riskerar att urholka 
förtroendet för stadens styrning, och skapar en osäkerhet som inte 
gagnar någon part vare sig brukare, leverantörer eller 
medarbetare. 
  
Att motverka välfärdsbrott är en central uppgift, men det kräver rätt 
verktyg, inte rätt organisationsform. Transparens och kontroll 
uppnås bäst med stark uppföljning, inte genom att göra staden till 
utförare. 
  
Vi kräver därför att inga delar av lokalvården förs i egen regi utan 
att en transparent, grundlig risk- och kostnadsanalys genomförs 
och visar att egen regi är nödvändigt och fördelaktigt. Att insourca 
städning som en reaktion på potentiella problem, utan tydliga bevis 
på att det förbättrar kvalitet eller kontroll, är inte ansvarsfull 
politik, det är politisk symbolik. 
 
Handlingar i ärendet 

• EÅV 2025/135-1 Tjänsteutlåtande: Upphandling av 
lokalvårdstjänster 
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§ 16 
Evakuering av Gesundens gruppbostad, 
Svärdlångsvägen 25  
EÅV 2025/192 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens redovisning av situationen kring Gesundens 
gruppbostad. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd evakuerar 
gruppbostaden Gesunden och dess fyra brukare till tillfälliga 
lokaler på Tussmötevägen hus 173. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd säger upp 
hyreskontraktet för Gesundens gruppbostad under 
förutsättning att sekundär utrymning inte kan anordnas.  

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ansöker 
kompensation för mer kostnader för evakuering av brukarna 
till Tussmötevägen hus 173 från Svärdlångsvägen 25.  

5. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Gruppbostaden Gesunden på Svärdlångsvägen 25 bedöms av 
Storstockholms brandförsvar som brandsäkerhetsmässigt 
otillräcklig då den endast har en utrymningsväg. Beslutet inkom i 
oktober 2024 och överklagades. Överklagan avslogs av 
Länsstyrelsen. Verksamheten måste därför upphöra i de angivna 
lokalerna och de boende evakueras. Fastighetskontoret utreder 
möjligheten att anordna en sekundär utrymningsväg. 
  
I januari 2025 presenterade förvaltningen, i samverkan med 
socialförvaltningen, två alternativ för de boende via deras 
företrädare: privat boende inom lagen om valfrihetssystem (LOV) 
eller evakuering till Tussmötevägen hus 173. Företrädarna valde det 
senare. Förvaltningen fortsätter utreda en långsiktig lösning i 
samråd med socialförvaltningen, samtidigt som lokalerna i hus 173 
iordningsställs i samråd med Micasa och upphandlad entreprenör. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens redovisning av situationen kring 
Gesundens gruppbostad, beslutar att evakuera gruppbostad 
Gesunden och dess fyra brukare till tillfälliga lokaler på 
Tussmötevägen hus 173, säger upp hyreskontraktet för Gesundens 
gruppbostad under förutsättning att sekundär utrymning inte kan 
anordnas och ansöker kompensation för merkostnader för 
evakuering av brukarna till Tussmötevägen hus 173. 
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Handlingar i ärendet 
• EÅV 2025/192-1 Tjänsteutlåtande: Evakuering av 

Gesundens gruppbostad, Svärdlångsvägen 25 
• EÅV 2025/192-1.1 Föreläggande enligt lag (2003 778) om 

skydd mot olyckor av Storstockholms brandförsvar 2024-10-
21 

• EÅV 2025/192-1.2 Överklagande av beslut om förbud att 
bedriva verksamhet i Fastighet Gesunden 4 i Stockholms 
kommun av Länsstyrelsen 2024-11-20 
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§ 17 
Uppföljning av avtal och anbud produktionskök 
äldreomsorgen – NR Drift AB/ Mersmak  
EÅV 2025/174 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

redovisningen av uppföljningen av avtalet med NR Drift 
AB/Mersmak.  

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i 
uppdrag att återta verksamheten till drift i egen regi. 

3. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har genomfört en 
uppföljning av avtalet med NR Drift AB/Mersmak av 
produktionskök samt tillagning och leverans av mat samt matlådor 
till äldreomsorgen. Verksamheten levererar dagligen cirka 1 600 
portioner och följer i stort avtal och anbud, med näringsrika och 
varierade måltider. Brukarenkäter visar att majoriteten av de äldre 
är nöjda med maten, men brister har noterats i efterlevnad av vissa 
rutiner och målet kring andelen ekologiska livsmedel. 
  
För att säkerställa god rådighet och beredskap samt hållbar 
hantering över tid ser förvaltningen att måltidsverksamheten bör 
återtas i egen regi efter avtalets utgång 2026.  
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner redovisningen av uppföljningen av avtalet med NR Drift 
AB/Mersmak samt ger förvaltningen i uppdrag att återta 
verksamheten till drift i egen regi. 
 

Yrkanden 
Henrik Virro m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) yrkar att nämnden beslutar enligt följande: 
  

1. Att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att inte 
återta driften av produktionsköken för äldreomsorgen i egen 
regi efter avtalets utgång 2026. 

2. Att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att ge 
förvaltningen i uppdrag att genomföra en ny upphandling 
motsvarande den nuvarande med ambitionen att ha en ny 
leverantör på plats som tar över driften när nuvarande avtal 
upphör att gäla 
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Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna motsätter sig 
förvaltningens förslag att återta driften av produktionsköken för 
äldreomsorgen i egen regi. Uppföljningen visar att den nuvarande 
utföraren, NR Drift AB/Mersmak, i allt väsentligt lever upp till 
avtalet. Maten som levereras är näringsrik, varierad och anpassad 
för målgruppen. Brukarna är nöjda, Socialstyrelsens nationella 
brukarenkät visar att nöjdheten ligger i nivå med såväl stadens som 
rikets genomsnitt. Eventuella brister som påtalats har hanterats 
inom ramen för gällande avtal, med snabb återkoppling och 
åtgärder. 
  
Det är tydligt att modellen fungerar. Istället för att lägga resurser 
på en kostsam återgång till egen regi, som riskerar att ta fokus från 
äldreomsorgens kärnuppdrag, bör vi fokusera på att förbättra inom 
ramen för befintlig entreprenad. Det handlar om att ställa tydligare 
krav, skärpa uppföljningen och säkerställa att avtalet nyttjas fullt ut 
inte att genomföra organisationsförändringar som saknar ett tydligt 
mervärde för brukarna. 
  
Förvaltningens argument om rådighet och beredskap måste också 
sättas i proportion till det faktiska behovet. Att ta över 
verksamheten i egen regi ger kanske en känsla av kontroll, men inte 
automatiskt en bättre måltidsupplevelse för de äldre. Istället 
riskerar vi att lägga resurser på organisationsförändringar istället 
för att utveckla det som är viktigast maten, omsorgen och 
tryggheten för våra äldre. 
  
Genom aktiv avtalsstyrning kan förvaltningen säkerställa att 
verksamheten upprätthåller kvalitet och dessutom utvecklas. Med 
ett tydligt avtal med en upphandlad leverantör ges bättre 
förutsättningar för utveckling än om verksamheten sker inom den 
egna förvaltningen 
  
Vi ser inget som motiverar en återgång till egen regi. 
Entreprenadmodellen fungerar, brukarna är nöjda och eventuella 
förbättringsområden kan adresseras inom befintlig struktur. Därför 
motsätter vi oss förvaltningens förslag och föreslår istället att 
modellen med extern drift behålls och utvecklas. 
  
Ordförande Hassan Jama (V) yrkar att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Henrik Virros m.fl. (M), Peter 
Backlunds (L) och Stefan Holms (C) förslag mot förvaltningens 
förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 
Henrik Virro m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för deras eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

• EÅV 2025/174-1 Tjänsteutlåtande: Uppföljning av avtal och 
anbud produktionskök äldreomsorgen - NR Drift 
AB/Mersmak 
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§ 23 
Remiss om reviderade riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/1148 
EÅV 2025/171 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads nuvarande riktlinjer för handläggning av försöks- 
och träningslägenheter antogs av kommunfullmäktige den 23 maj 
2011 och uppdaterades den 14 januari 2014. Socialförvaltningen har 
med anledning av JO-beslut som tillkommit, behov av att 
modernisera begrepp, bostadsförmedlingens förändrade roll samt 
ändringar i jordabalken reviderat riktlinjerna. De reviderade 
riktlinjerna ska ge vägledning för hur utredning, bedömning och 
beslut om bistånd enligt socialtjänstlagen (SoL) ska hanteras för 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter. De innehåller också 
anvisningar för hur socialtjänsten ska agera som hyresvärd i arbetet 
med bostadssociala hyreskontrakt. 
  
De reviderade riktlinjerna har strukturerats om både vad gäller 
biståndsbeslut, hyresförhållanden och biståndsinsatser och 
förändringarna från nuvarande riktlinjer är relativt omfattande. 
Förvaltningen ställer sig överlag positiv till revideringen av 
riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings och Bostad-först-
lägenheter. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

• EÅV 2025/171-2 Tjänsteutlåtande: Remiss om reviderade 
riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings- och Bostad 
Först-lägenheter 

• EÅV 2025/171-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter 

• EÅV 2025/171-1.1 Tjänsteutlåtande - RevReviderade 
riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings- och Bostad 
Först-lägenheter 
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§ 27 
Remiss av motion om att bättre rusta ungdomar för den 
reguljära arbetsmarknaden  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2025/164 
EÅV 2025/173 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.  
2. Ärendet justeras omedelbart.  

 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Naddebo (C) och Johan Kling (C) ha skrivit en motion om att 
bättre rusta ungdomar för den reguljära arbetsmarknaden. 
Skribenterna till motionen föreslår att en obligatorisk CV-kurs ska 
erbjudas till ungdomar som erhållit feriejobb samt att 
ansökningsprocessen till feriejobb ska utökas genom krav på 
personligt brev eller annan motivering.  
  
Förvaltningen instämmer med skribenterna om att feriejobb är ett 
viktigt första möte med arbetsmarknaden. Förvaltningen anser att 
det skulle vara möjligt att erbjuda en digital CV-kurs för de äldre 
ungdomar som erhåller feriejobb, som förslagsvis samordnas av 
arbetsmarknadsnämnden. Förvaltningen bedömer att det inte 
kommer vara möjligt att utöka ansökningsprocessen till feriejobb 
med ett personligt brev utifrån de stora volymerna av feriearbetare 
som anställs idag.  
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  
 

Yrkanden 
Stefan Holm (C) yrkar bifall till motionen i sin helhet. 
  
Ordförande Hassan Jama (V) yrkar att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Stefan Holms (C) förslag mot 
förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 
Stefan Holm (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

• EÅV 2025/173-3 Tjänsteutlåtande: Remiss av motion om att 
bättre rusta ungdomar för den reguljära arbetsmarknaden 

• EÅV 2025/173-1.1 Motion om att bättre rusta ungdomar för 
den reguljära arbetsmarknaden 
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